
Szám: I-2-14/2024. 
 

 

J E G Y Z Ő K Ö N Y V 
 

 

Készült: Tata Város Önkormányzat Képviselő-testülete Humán és Ügyrendi 

Bizottságának 2024. május 22-én a Tatai Közös Önkormányzati Hivatal 

dísztermében megtartott ülésén 

 

Jelen vannak:   dr. Varga András bizottsági elnök 

    Robozné Schőnfeld Zsuzsanna, bizottsági tag 

    Lengyel Zsolt bizottsági tag  

    Horváth László bizottsági tag  

    Magyar Balázs bizottsági tag  

    Kaszál József bizottsági tag 

    Kovács Attila bizottsági tag 

    Kőszegi Istvánné bizottsági tag 

 

Az ülésről távol van:  Magó Ottó bizottsági tag 
     

     

Tanácskozási joggal megjelent:   Michl József polgármester 

       Rigó Balázs alpolgármester  

       dr. Horváth József jegyző 

       dr. Lantai Éva aljegyző 

       dr. Korencsi Melinda jegyzői kabinetvezető 

            

A hivatal részéről jelen van: Bálint Anita humánszolgáltatási irodavezető 

     Fesselné Harsányi Marietta adó- és pénzügyi 

irodavezető 

Herczegné Barcza Ilona adó- és pénzügyi 

irodavezető-helyettes 

dr. Bakos Zsolt városépítészeti és 

vagyongazdálkodási irodavezető 

Mürkl Levente környezetvédelmi és 

városüzemeltetési irodavezető 

Izsáki Zsuzsanna humánszolgáltatási ügyintéző 

Németh Mariann intézményi referens 

Ősz Tibor intézményi referens 

Horváth Róbert közterület-felügyelő 

Vargáné Boda Anikó jegyzőkönyvvezető 

 

Meghívást kapott: Recsák Mária, az Intézmények Gazdasági 

Hivatalának vezetője 

Muzslai László tű. őrnagy, tűzoltóparancsnok 
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Krasula János r. ezredes, rendőrségi főtanácsos, 

kapitányságvezető 

Boros Zoltán László r. ezredes, rendőrségi 

főtanácsos, vármegyei rendőrfőkapitány 

Horváth Zoltán Zsolt, a Tatai Városkapu 

Közhasznú Zrt. vezérigazgató-helyettese 

Berczelly Attila, a Tatai Rend-ház Nonprofit Kft. 

ügyvezetője 

Németh-Zwickl Nikoletta, a Szociális Alapellátó 

Intézmény igazgatója 

Fekete Éva, a Csillagsziget Bölcsőde vezetője 

Valakovics Józsefné, a Juniorka Bölcsőde vezetője 

Ströcker Zoltán, a Tatai Járási Hivatal vezetője 

Görözdiné Vojnits Klára, Tatai Kincseskert Óvoda 

igazgatója 

Petőné Sáradi Zsuzsanna, Tatai Kertvárosi Óvoda 

igazgatója 

Szijjné Mikánszki Natália, Tatai Bartók Béla 

Óvoda igazgatója 

Szi-Benedek Sándorné, Tatai Geszti Óvoda 

igazgatója 
  

 

Melyből megjelent: Muzslai László tű. őrnagy, tűzoltóparancsnok 

Krasula János r. ezredes, rendőrségi főtanácsos, 

kapitányságvezető 

Boros Zoltán László r. ezredes, rendőrségi 

főtanácsos, vármegyei rendőrfőkapitány 

Horváth Zoltán Zsolt, a Tatai Városkapu 

Közhasznú Zrt. vezérigazgató-helyettese 

Berczelly Attila, a Tatai Rend-ház Nonprofit Kft. 

ügyvezetője 

Németh-Zwickl Nikoletta, a Szociális Alapellátó 

Intézmény igazgatója 

Barczai Andrea a Tatai Csillagsziget Bölcsőde 

Vezetőjének helyettese 

Valakovics Józsefné, a Juniorka Bölcsőde vezetője 

Görözdiné Vojnits Klára, Tatai Kincseskert Óvoda 

igazgatója 

Petőné Sáradi Zsuzsanna, Tatai Kertvárosi Óvoda 

igazgatója 

Szijjné Mikánszki Natália, Tatai Bartók Béla 

Óvoda igazgatója 

Szi-Benedek Sándorné, Tatai Geszti Óvoda 

igazgatója 
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dr. Varga András a bizottság elnöke köszönti Michl József polgármestert, Rigó 

Balázs alpolgármestert, dr. Horváth József jegyzőt, dr. Lantai Éva aljegyzőt, a hivatal 

munkatársait és a meghívott vendégeket. Elmondja, Magó Ottó bizottsági tag jelezte, 

hogy a mai ülésen nem tud részt venni.  

Megállapítja, hogy a bizottság 8 fővel határozatképes.  

Ismerteti a meghívó szerinti napirendi pontokat, melyek a következők: 

 

1. Rendelet-tervezet Tata Város Önkormányzatának 2023. évi költségvetéséről 

szóló 5/2023. (II.23.) önkormányzati rendelet végrehajtásáról 

Előterjesztő: Michl József polgármester 

Előadó:    dr. Horváth József jegyző 

  Fesselné Harsányi Marietta adó- és pénzügyi irodavezető  

  Hercegné Barcza Ilona adó- és pénzügyi irodavezető helyettes 

Meghívott: Recsák Mária az Intézmények Gazdasági Hivatalának vezetője 

 

2. Rendelet-tervezet Tata Város Önkormányzatának 2024. évi költségvetéséről 

szóló 27/2023. (XII.21.) önkormányzati rendelet módosításáról 

Előterjesztő: Michl József polgármester 

Előadó:    dr. Horváth József jegyző 

  Fesselné Harsányi Marietta adó- és pénzügyi irodavezető  

  Hercegné Barcza Ilona adó- és pénzügyi irodavezető helyettes 

Meghívott:    Recsák Mária az Intézmények Gazdasági Hivatalának vezetője 

 

3. Tata Város Helyi Építési Szabályzatáról szóló 19/2022.(XI.30.) önkormányzati 

rendeletének módosítása 

Előterjesztő: Michl József polgármester 

Előadó:   dr. Bakos Zsolt városépítészeti és vagyongazdálkodási 

irodavezető 

 Kamarás Dorottya főépítész 

 

4. Beszámoló a Tatabányai Hivatásos Tűzoltó-parancsnokság 2023. évi tűzvédelmi 

tevékenységéről 

Előterjesztő:  Muzslai László tű. őrnagy, tűzoltóparancsnok 

 

5. Beszámoló Tata város közbiztonsági helyzetéről, a közbiztonság érdekében tett 

intézkedésekről és az azzal kapcsolatos feladatokról 

Előterjesztő: Krasula János r. ezredes, rendőrségi főtanácsos, kapitányságvezető 

 

6. Tatai Közös Önkormányzati Hivatal és a Komárom-Esztergom Vármegyei  

Rendőr-főkapitányság közötti együttműködési megállapodás felülvizsgálata 

Előterjesztő: dr. Horváth József jegyző  

Előadó: Horváth Róbert közterület-felügyelő  

Meghívottak: Boros Zoltán László r. ezredes, rendőrségi főtanácsos, vármegyei 

rendőrfőkapitány  

Krasula János r. ezredes, rendőrségi főtanácsos, kapitányságvezető 
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7. Beszámoló a Tata Város Önkormányzata által telepíttetett és a Tatai Közös 

Önkormányzati Hivatal által üzemeltetett térfigyelő kamerarendszerről 

Előterjesztő: dr. Horváth József jegyző  

Előadó: Horváth Róbert közterület-felügyelő  

 

8. A) A Tatai Városkapu Közhasznú Zrt. 2023. évi üzleti jelentése 

B) A Tatai Városkapu Közhasznú Zrt. 2023. évi pénzügyi beszámolója 

C) A Tatai Városkapu Közhasznú Zrt. 2023. évi közhasznúsági melléklete 

Előterjesztő:  Horváth Zoltán Zsolt, a Tatai Városkapu Közhasznú Zrt. 

vezérigazgató-helyettese 

Előadó:    Fesselné Harsányi Marietta adó- és pénzügyi irodavezető 

 

9. A) A Tatai Rend-ház Nonprofit Kft. 2023. évi üzleti jelentése 

B) A Tatai Rend-ház Nonprofit Kft. 2023. évi pénzügyi beszámolója 

C) Tatai Rend-ház Nonprofit Kft. 2023. évi közhasznúsági melléklete 

Előterjesztő:   Berczelly Attila, a Tatai Rend-ház Nonprofit Kft. ügyvezetője 

Előadó:    Fesselné Harsányi Marietta adó- és pénzügyi irodavezető 

 

10. A) Tájékoztató az önkormányzat gyermekvédelmi és gyermekjóléti feladatainak 

ellátásáról 

Előterjesztő: Michl József polgármester 

Előadó: Bálint Anita humánszolgáltatási irodavezető 

Ősz Tibor intézményi referens 

Meghívottak:  Németh-Zwickl Nikoletta, a Szociális Alapellátó Intézmény 

igazgatója 

   Fekete Éva, a Csillagsziget Bölcsőde vezetője 

   Valakovics Józsefné, a Juniorka Bölcsőde vezetője 

   Krasula János r. ezredes, a Tatai Rendőrkapitányság vezetője 

B) Tájékoztató a Tatai Járási Hivatal 2023. évben végzett gyámügyi és 

gyermekvédelmi hatósági tevékenységéről 

Előterjesztő: Ströcker Zoltán, a Tatai Járási Hivatal vezetője 

 

11. Szolgáltatási szerződés aláírása a MOHU Mol Hulladékgazdálkodási Zrt-vel 

 Előterjesztő:    Michl József polgármester 

 Előadó: Mürkl Levente környezetvédelmi és városüzemeltetési 

irodavezető 

  Takács-Harmath Erna környezetvédelmi ügyintéző 

 

(Az 1-11. napirendi pontok a képviselő-testület 2024. május 29-ei ülésének tervezett 

előterjesztései.) 

 

12. Tájékoztató a 2024-2025-ös nevelési évre vonatkozó óvodai jelentkezésekről, 

valamint a maximális csoportlétszám túllépésének engedélyezése 

 Előterjesztő:  Michl József polgármester 

Előadó:   Bálint Anita humánszolgáltatási irodavezető 

 Németh Mariann intézményi referens 
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Meghívottak:  Görözdiné Vojnits Klára – Tatai Kincseskert Óvoda igazgatója 

  Petőné Sáradi Zsuzsanna – Tatai Kertvárosi Óvoda igazgatója 

  Szijjné Mokánszki Natália – Tatai Bartók Béla Óvoda igazgatója 

  Szi-Benedek Sándorné – Tatai Geszti Óvoda igazgatója 

 

 

dr. Varga András bizottsági elnök kéri, hogy sürgősségi indítványként vegye fel a 

bizottság 13. napirendként a „Tata (Agostyán) 10111 hrsz-ú, névtelen közút 

elnevezésének kezdeményezéséről” szóló előterjesztést. 

A bizottság jelenlévő 8 tagja, 8 igen egyhangú szavazattal elfogadja a napirendi 

pontokat az elhangzott kiegészítéssel és a következő határozatot hozza: 

 

                               Tata Város Önkormányzat Képviselő-testülete 

   Humán és Ügyrendi Bizottsága 

   83/2024. (V.22.) határozata 

a bizottság napirendjéről 

Tata Város Önkormányzat Képviselő-testületének Humán 

és Ügyrendi Bizottsága a I/2-13/2024. sz. meghívóban 

szereplő napirendi pontokat elfogadja az alábbiak szerint: 

N A P I R E N D : 

 

1. Rendelet-tervezet Tata Város Önkormányzatának 2023. évi költségvetéséről 

szóló 5/2023. (II.23.) önkormányzati rendelet végrehajtásáról 

Előterjesztő: Michl József polgármester 

Előadó:    dr. Horváth József jegyző 

  Fesselné Harsányi Marietta adó- és pénzügyi irodavezető  

  Hercegné Barcza Ilona adó- és pénzügyi irodavezető helyettes 

Meghívott: Recsák Mária az Intézmények Gazdasági Hivatalának vezetője 

 

2. Rendelet-tervezet Tata Város Önkormányzatának 2024. évi költségvetéséről 

szóló 27/2023. (XII.21.) önkormányzati rendelet módosításáról 

Előterjesztő: Michl József polgármester 

Előadó:    dr. Horváth József jegyző 

  Fesselné Harsányi Marietta adó- és pénzügyi irodavezető  

  Hercegné Barcza Ilona adó- és pénzügyi irodavezető helyettes 

Meghívott:    Recsák Mária az Intézmények Gazdasági Hivatalának vezetője 

 

 

3. Tata Város Helyi Építési Szabályzatáról szóló 19/2022.(XI.30.) önkormányzati 

rendeletének módosítása 

Előterjesztő: Michl József polgármester 

Előadó:   dr. Bakos Zsolt városépítészeti és vagyongazdálkodási 

irodavezető 

 Kamarás Dorottya főépítész 
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4. Beszámoló a Tatabányai Hivatásos Tűzoltó-parancsnokság 2023. évi tűzvédelmi 

tevékenységéről 

Előterjesztő:  Muzslai László tű. őrnagy, tűzoltóparancsnok 

 

5. Beszámoló Tata város közbiztonsági helyzetéről, a közbiztonság érdekében tett 

intézkedésekről és az azzal kapcsolatos feladatokról 

Előterjesztő: Krasula János r. ezredes, rendőrségi főtanácsos, kapitányságvezető 

 

6. Tatai Közös Önkormányzati Hivatal és a Komárom-Esztergom Vármegyei  

Rendőr-főkapitányság közötti együttműködési megállapodás felülvizsgálata 

Előterjesztő: dr. Horváth József jegyző  

Előadó: Horváth Róbert közterület-felügyelő  

Meghívottak: Boros Zoltán László r. ezredes, rendőrségi főtanácsos, vármegyei 

rendőrfőkapitány  

Krasula János r. ezredes, rendőrségi főtanácsos, kapitányságvezető 

 

7. Beszámoló a Tata Város Önkormányzata által telepíttetett és a Tatai Közös 

Önkormányzati Hivatal által üzemeltetett térfigyelő kamerarendszerről 

Előterjesztő: dr. Horváth József jegyző  

Előadó: Horváth Róbert közterület-felügyelő  

 

8. A) A Tatai Városkapu Közhasznú Zrt. 2023. évi üzleti jelentése 

B) A Tatai Városkapu Közhasznú Zrt. 2023. évi pénzügyi beszámolója 

C) A Tatai Városkapu Közhasznú Zrt. 2023. évi közhasznúsági melléklete 

Előterjesztő:  Horváth Zoltán Zsolt, a Tatai Városkapu Közhasznú Zrt. 

vezérigazgató-helyettese 

Előadó:    Fesselné Harsányi Marietta adó- és pénzügyi irodavezető 

 

9. A) A Tatai Rend-ház Nonprofit Kft. 2023. évi üzleti jelentése 

B) A Tatai Rend-ház Nonprofit Kft. 2023. évi pénzügyi beszámolója 

C) Tatai Rend-ház Nonprofit Kft. 2023. évi közhasznúsági melléklete 

Előterjesztő:   Berczelly Attila, a Tatai Rend-ház Nonprofit Kft. ügyvezetője 

Előadó:    Fesselné Harsányi Marietta adó- és pénzügyi irodavezető 

 

10. A) Tájékoztató az önkormányzat gyermekvédelmi és gyermekjóléti feladatainak 

ellátásáról 

Előterjesztő: Michl József polgármester 

Előadó: Bálint Anita humánszolgáltatási irodavezető 

Ősz Tibor intézményi referens 

Meghívottak:  Németh-Zwickl Nikoletta, a Szociális Alapellátó Intézmény 

igazgatója 

   Fekete Éva, a Csillagsziget Bölcsőde vezetője 

   Valakovics Józsefné, a Juniorka Bölcsőde vezetője 

   Krasula János r. ezredes, a Tatai Rendőrkapitányság vezetője 
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B) Tájékoztató a Tatai Járási Hivatal 2023. évben végzett gyámügyi és 

gyermekvédelmi hatósági tevékenységéről 

Előterjesztő: Ströcker Zoltán, a Tatai Járási Hivatal vezetője 

 

11. Szolgáltatási szerződés aláírása a MOHU Mol Hulladékgazdálkodási Zrt-vel 

 Előterjesztő:    Michl József polgármester 

 Előadó:  Mürkl Levente környezetvédelmi és városüzemeltetési 

irodavezető 

   Takács-Harmath Erna környezetvédelmi ügyintéző 

 

(Az 1-11. napirendi pontok és a 13. napirendi pont a képviselő-testület 2024. május 

29-ei ülésének tervezett előterjesztései.) 

 

12. Tájékoztató a 2024-2025-ös nevelési évre vonatkozó óvodai jelentkezésekről, 

valamint a maximális csoportlétszám túllépésének engedélyezése 

 Előterjesztő:  Michl József polgármester 

Előadó:   Bálint Anita humánszolgáltatási irodavezető 

 Németh Mariann intézményi referens 

Meghívottak:  Görözdiné Vojnits Klára – Tatai Kincseskert Óvoda igazgatója 

  Petőné Sáradi Zsuzsanna – Tatai Kertvárosi Óvoda igazgatója 

  Szijjné Mokánszki Natália – Tatai Bartók Béla Óvoda igazgatója 

  Szi-Benedek Sándorné – Tatai Geszti Óvoda igazgatója 

 

 

13. Tata (Agostyán) 10111. hrsz-ú, névtelen közút elnevezésének kezdeményezése 

 Előterjesztő:    Michl József polgármester 

Előadó: dr. Bakos Zsolt városépítészeti és vagyongazdálkodási 

irodavezető 

 

 

dr. Varga András bizottsági elnök javasolja Lengyel Zsolt bizottsági tagot a 

jegyzőkönyv hitelesítőjének személyére: 

Tata Város Önkormányzat Képviselő-testülete Humán és 

Ügyrendi Bizottsága a bizottsági ülésről készített 

jegyzőkönyv hitelesítésére Lengyel Zsolt bizottsági tagot 

bízza meg, 

melyet a bizottság jelenlévő 8 tagja, 8 igen egyhangú szavazattal elfogad, és a 

következő határozatot hozza: 
 

 

                               Tata Város Önkormányzat Képviselő-testülete 

   Humán és Ügyrendi Bizottsága 

   84/2024. (V.22.) határozata 

a bizottsági jegyzőkönyv hitelesítőjének személyéről 
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Tata Város Önkormányzat Képviselő-testületének Humán 

és Ügyrendi Bizottsága a bizottsági ülésről készített 

jegyzőkönyv hitelesítésére Lengyel Zsolt bizottsági tagot 

bízza meg. 

   Határidő: a bizottsági ülést követő 15. nap 

   Felelős:    dr. Varga András, a bizottság elnöke 

 

 

1. napirendi pont: 

Rendelet-tervezet Tata Város Önkormányzatának 2023. évi költségvetéséről 

szóló 5/2023. (II.23.) önkormányzati rendelet végrehajtásáról 

Előterjesztő: Michl József polgármester 

Előadó:    dr. Horváth József jegyző 

  Fesselné Harsányi Marietta adó- és pénzügyi irodavezető  

  Hercegné Barcza Ilona adó- és pénzügyi irodavezető helyettes 

Meghívott: Recsák Mária az Intézmények Gazdasági Hivatalának vezetője 

 

       

dr. Varga András bizottsági elnök megkérdezi a jelenlévőket, van-e valakinek 

kérdése, hozzászólása az előterjesztéssel kapcsolatban.  

Kérdés, hozzászólás hiányában szavazásra bocsátja Tata Város Önkormányzatának 

2023. évi költségvetéséről szóló 5/2023. (II.23.) önkormányzati rendelet 

végrehajtásáról szóló rendelet-tervezetet:   

 

Tata Város Önkormányzat Képviselő-testületének Humán 

és Ügyrendi Bizottsága elfogadásra javasolja a képviselő-

testületnek Tata Város Önkormányzatának 2023. évi 

költségvetéséről szóló 5/2023. (II.23.) önkormányzati 

rendelet végrehajtásáról szóló rendelet-tervezetet, 

 

melyet a bizottság jelenlévő 8 tagja 8 igen egyhangú szavazattal elfogad, és a 

következő határozatot hozza: 

 

                               Tata Város Önkormányzat Képviselő-testülete 

   Humán és Ügyrendi Bizottsága 

   85/2024. (V.22.) határozata 

Tata Város Önkormányzatának 2023. évi 

költségvetéséről szóló 5/2023. (II.23.) önkormányzati 

rendelet végrehajtásáról 

 

Tata Város Önkormányzat Képviselő-testületének Humán 

és Ügyrendi Bizottsága elfogadásra javasolja a képviselő-

testületnek Tata Város Önkormányzatának 2023. évi 

költségvetéséről szóló 5/2023. (II.23.) önkormányzati 

rendelet végrehajtásáról szóló rendelet-tervezetet. 
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   Határidő: 2024. május 29-i képviselő-testületi ülés 

   Felelős:    dr. Varga András bizottsági elnök 

 

 

2. napirendi pont: 

Rendelet-tervezet Tata Város Önkormányzatának 2024. évi költségvetéséről 

szóló 27/2023. (XII.21.) önkormányzati rendelet módosításáról 

Előterjesztő: Michl József polgármester 

Előadó:    dr. Horváth József jegyző 

  Fesselné Harsányi Marietta adó- és pénzügyi irodavezető  

  Hercegné Barcza Ilona adó- és pénzügyi irodavezető helyettes 

Meghívott:    Recsák Mária az Intézmények Gazdasági Hivatalának vezetője 

 

dr. Varga András bizottsági elnök megkérdezi a jelenlévőket, van-e valakinek 

kérdése, hozzászólása az előterjesztéssel kapcsolatban.  

Kérdés, hozzászólás hiányában szavazásra bocsátja Tata Város Önkormányzatának 

2024. évi költségvetéséről szóló 27/2023. (XII.21.) önkormányzati rendelet 

módosításáról szóló rendelet-tervezetet: 

 

Tata Város Önkormányzat Képviselő-testületének Humán 

és Ügyrendi Bizottsága elfogadásra javasolja a képviselő-

testületnek Tata Város Önkormányzatának 2024. évi 

költségvetéséről szóló 27/2023. (XII.21.) önkormányzati 

rendelet módosításáról szóló rendelet-tervezetet, 

 

melyet a bizottság jelenlévő 8 tagja, 6 igen, 2 nem szavazattal elfogad, és a következő 

határozatot hozza: 

 

                               Tata Város Önkormányzat Képviselő-testülete 

   Humán és Ügyrendi Bizottsága 

   86/2024. (V.22.) határozata 

Tata Város Önkormányzatának 2024. évi 

költségvetéséről szóló 27/2023. (XII.21.) önkormányzati 

rendelet módosításáról 

 

Tata Város Önkormányzat Képviselő-testületének Humán 

és Ügyrendi Bizottsága elfogadásra javasolja a képviselő-

testületnek Tata Város Önkormányzatának 2024. évi 

költségvetéséről szóló 27/2023. (XII.21.) önkormányzati 

rendelet módosításáról szóló rendelet-tervezetet. 

 

   Határidő: 2024. május 29-i testületi ülés 

   Felelős:    dr. Varga András bizottsági elnök 
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3. napirendi pont: 

Tata Város Helyi Építési Szabályzatáról szóló 19/2022.(XI.30.) 

önkormányzati rendeletének módosítása 

Előterjesztő: Michl József polgármester 

Előadó:   dr. Bakos Zsolt városépítészeti és vagyongazdálkodási 

irodavezető 

 Kamarás Dorottya főépítész 

 

Dr. Varga András bizottsági elnök megkérdezi a jelenlévőket, van-e valakinek 

kérdése, hozzászólása az előterjesztéssel kapcsolatban.  

Kérdés, hozzászólás hiányában szavazásra bocsátja Tata Város Helyi Építési 

Szabályzatáról szóló 19/2022. (XI.30.) önkormányzati rendeletének módosításáról 

szóló előterjesztést: 

 

Tata Város Önkormányzat Képviselő-testületének Humán 

és Ügyrendi Bizottsága elfogadásra javasolja a képviselő-

testületnek Tata Város Helyi Építési Szabályzatáról szóló 

19/2022. (XI.30.) önkormányzati rendeletének 

módosításáról szóló előterjesztést, 

 

melyet a bizottság jelenlévő 8 tagja, 8 igen egyhangú szavazattal elfogad, és a 

következő határozatot hozza: 

 

                               Tata Város Önkormányzat Képviselő-testülete 

   Humán és Ügyrendi Bizottsága 

   87/2024. (V.22.) határozata 

Tata Város Helyi Építési Szabályzatáról szóló 19/2022. 

(XI.30.) önkormányzati rendeletének módosításáról 

 

Tata Város Önkormányzat Képviselő-testületének Humán 

és Ügyrendi Bizottsága elfogadásra javasolja a képviselő-

testületnek Tata Város Helyi Építési Szabályzatáról szóló 

19/2022. (XI.30.) önkormányzati rendeletének 

módosításáról szóló előterjesztést. 

 

   Határidő: 2024. május 22-i képviselő-testületi ülés 

   Felelős:    dr. Varga András bizottsági elnök 

 

 

4. napirendi pont: 

Beszámoló a Tatabányai Hivatásos Tűzoltó-parancsnokság 2023. évi 

tűzvédelmi tevékenységéről 

Előterjesztő:  Muzslai László tű. őrnagy, tűzoltóparancsnok 

 

dr. Varga András bizottsági elnök megkérdezi a jelenlévőket, van-e valakinek 

kérdése, hozzászólása az előterjesztéssel kapcsolatban.  
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Muzslai László tű. őrnagy, tűzoltóparancsnok a korábban megküldött írásos 

beszámoló kiegészítéseként elmondja, hogy 2023-ban a Tatabányai Hivatásos 

Tűzoltó-parancsnokság továbbra is 29 település és az ezekhez tartozó autópálya, fő- 

és mellékútvonalak mentő tűzvédelmét látta el, a korábbi évekhez hasonlóan 

továbbra is 2 db gépjárműfecskendővel és 5 db különleges szerrel. 18 fős létszámmal 

látták el a települések védelmét. 2023-ban egy új gépjárműfecskendővel is 

gazdagodott a tűzoltóság, amelyet Budapesten a Főigazgatóságon vehettek át, ez egy 

AquaMAN4000 típusú gépjárműfecskendő. Ez már megfelel a modern műszaki 

szakfelszerelésekkel, akkumulátoros eszközökkel kibővítve a kor követelményeinek. 

Elvégezték az ehhez szükséges vizsgákat.  Kiemeli, ami Tata szempontjából is 

fontos, 2 db kötéltechnikai és alpintechnikai mentőzsákot sikerült beszerezniük, a 

segítségükre működő alapítvány segítségével. Ebben olyan eszközök vannak és 

felszerelések, amikkel a magasból mentést, illetve a magasban ragadt 

állampolgároknak a lementését sokkal könnyebben el tudják végezni. Erre 

gyakorlatokat szerveztek többek között a tatai Via ferratan is, a tavalyi és az idei 

évben is már gyakorlatoztak, hogy az ebben foglalt eszközöket készségszinten tudják 

alkalmazni. Emellett még egy teljes készlet akkumulátoros feszítővágó berendezést is 

vásárolt az alapítvány és adományozott a tűzoltóság javára. Ezek az akkumulátoros 

felszerelések sokkal gyorsabb beavatkozást tesznek lehetővé, nincsenek plusz 

tömlők, sokkal gyorsabban tudják kiszabadítani a gépjárműben rekedt 

állampolgárokat, mobilisabb eszközökről van szó.  

2023-ban Tata városában összesen 199 káresemény realizálódott, ennyi riasztás 

érkezett Tata városából, ebből beavatkozást igényelt 109 eset, 92 műszaki mentés - 

ami lehet egy fakidőlés, gépjármű baleset, lakásbejutásos dolog - és 17 tűzeset 

történt. Téves jelzések száma 76 db, ez országosan is kimondottan magas számnak 

mondható. Próbálják ilyenkor azonosítani, hogy miből fakad a téves jelzés, ez lehet 

tűzjelzésből adódó, egy telepített tűzjelző rendszerből, itt elszennyeződhetnek, 

meghibásodhatnak az érzékelők, a kézi jelzésadót akár jó, akár rossz szándékkal 

működésbe léptethetik. Ezeket később vizsgálják, és amennyiben szükséges a 

Tatabányai Katasztrófavédelmi Kirendeltség kirendeltség-vezetője tűzvédelmi 

hatósági eljárást kezdeményez ez ügyben. Környezeti körülmények is lehetnek 

befolyásoló tényezők, ha karbantartanak egy nagyobb gyárban, ahol tűzjelző van 

telepítve, akkor a karbantartási munkálatok alatt szennyeződhetnek az érzékelők is, 

jelzést okozhatnak. Szándékosan megtévesztő jelzés is érkezett – 1 db – ezt is 

ilyenkor kivizsgálják és a rendőrségnek átadásra kerülnek, ők pedig nyomozást, 

vizsgálatot folytatnak az ügyben. Úgy tűnik, hogy sikeres a szénmonoxid kampány 

az elmúlt évben, ugyanis Tata településen 0 szénmonoxid szivárgás és mérgezés 

történt, kéménytűzből 1 db történt, ilyenkor minden esetben letiltásra kerül a kémény 

és a kéményipari szolgálat pedig általában 24 órán belül felülvizsgálja, majd 

engedélyezi, vagy további javaslatokat tesz a kémény helyrehozására. Sajnos halott 

kiemelésére 2 esetben került sor a tavalyi évben, 2023. november 28-án az 

Angolpark, Cseke-tónál. Ezen a jelzett helyen 1 méterre 1 holttestet talált egy halőr, a 

kiérkező egység kiemelte a holttestet és további helyszínelésre a rendőrségnek átadta 

a területet. 2023. június 1-jén Tata tóparton egy személy a vízben lebegett, szintén 

kiemelte az egység és átadták a rendőrségnek a helyszínt. Sajnos itt is halott kiemelés 

volt. További kiemelt káreseményként kezelik a 2023. augusztus 8-án a NHK Spring 

Hungary KFt-nél egy hármas fokozatú, ami egy viszonylag magas fokozatnak számít 
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– 5-ig rangsorolják a fokozatokat. Itt egy külsős cég karbantartási munkálatokat 

hajtott végre és tűz keletkezett. Szerencsére az ott dolgozók a tüzet megfékezték, így 

csak az utómunkálatokra, illetve a gyár átszellőztetésére került sor. Mivel ezek nagy 

létszámot foglalkoztató, nagy területen elterülő létesítmények, ezért magas 

fokozatban indul a riasztás. Ha több egység vonul ki, mint amire szükség van, akkor 

ők visszaküldésre kerülnek. 

2023. december 9-én Tatán, az Agostyáni úton egy 150 m2-es fémvázas, 

fémborítású, szendvicsszerkezetű épület égett, ebben egy kisteherautó teljesen 

kiégett, itt is több egységnek kellett megfékezni a tüzet és kivinni több propán bután 

gázpalackot az épületből. Szerencsére személyi sérülés nem történt ebben az esetben.  

2023. november 14-én Tatán, a Rozgonyi utcában történt egy családi ház tűz, 140 

m2-es alapterületen, az épületben 1 személy tartózkodott, aki az életét vesztette. A 

tűz eloltásra került, ez pedig később tűzvizsgálatot eredményezett. Kiemelt 

káreseményekhez, amik magasabb fokozatban kerülnek megállapításra, kiérkezik a 

Katasztrófavédelmi mobil szolgálat is, ők egy gyorsreagálású egység, tapasztalt 

kollégákkal, segítik a kár felszámolást és megkezdik a tűzvizsgálati eljárást. A 

tűzvizsgálati eljárást a jogszabályban meghatározott esetekben végeznek, ha 

bűncselekményre utaló körülmények állnak fenn, vagy haláleset történik a tűz 

következményében, vagy magasabb fokozatban kerül felszámolásra a tűzeset, vagy 

az 50 M Ft-os kárértéket meghaladja a tűzeset, illetve, ha a megyei igazgató erről 

dönt. Ilyen eljárásra Tata városában 3 esetben került sor 2023-ban. Gyakorlatokkal 

továbbra is próbálják a kompetenciákat fenntartani és növelni, illetve a lakosság 

biztonságérzetét tovább javítani. Mint, ahogy már korábban említette a Via ferratan is 

gyakorlatoztak, a Güntner Tata Kft-nél is végrehajtottak helyismereti és szituációs 

gyakorlatokat. A Területi Tűzvédelmi Bizottsággal, a szénmonoxid kampánnyal 

minél több helyen próbálnak megjelenni, Tata térségében és kitelepülésekkel, a 

Forrás rádió sugárzóján keresztül. Szénmonoxid érzékelőt próbálnak hátrányos 

helyzetű családoknak eljuttatni akár a Forrás rádión, akár a kitelepülések során. 

Szabadtéri tüzek visszaszorítására aratási konferenciákat tartanak, próbálnak a 

lakossághoz minél több fórumon keresztül eljutni. A hivatásos egységek mellett nem 

szabad megfeledkezni a kettő önkéntes tűzoltó egyesületről, akik Tata térségében is 

együttműködnek az egységekkel, úgy, mint az Agostyáni Önkéntes Tűzoltó 

Egyesület, illetve a Kocsi Önkéntes Tűzoltó Egyesület, mindkettőjükkel jó 

kapcsolatot ápolnak, folyamatos pályázatokon vesznek részt és szakmai 

ellenőrzésekkel is bizonyítják, hogy megfelelnek az együttműködési 

megállapodásban foglalt feltételeknek.  

 

Robozné Schőnfeld Zsuzsanna bizottsági tag elmondja, hogy nagyon nagy 

számban vesznek részt a diákok a közösségi szolgálatban. Kérdése, hogy a tatai 

diákok milyen arányban vannak ebben a 300 főben? 

 

Muzslai László tű. őrnagy, tűzoltóparancsnok elmondja, hogy pontos számot nem 

tud mondani, de valóban nagy számmal vesznek részt. Az 50 órás szolgálat az 

érettségihez kell és megjelennek a tatai iskolákból is a diákok. A tűzoltóság kötött 

együttműködési megállapodást az iskolákkal, ez az alapja, hogy tudják fogadni a 

diákokat. Véleménye szerint 50 és 100 fő közötti diákról van szó. 
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Michl József polgármester köszöni a közösség munkáját. Úgy gondolja, hogy 

nagyon jó kapcsolat van az önkormányzat és a tűzoltóság között. Azt is köszöni, 

hogy az agostyáni egyesülettel is jó kapcsolatot ápol a parancsnokság. Szükség van 

arra, hogy valóban a helyiek is érezzék azt, hogy az a kicsi csapat, akik agostyánból 

indulnak, sokszor nagy segítséget tudnak nyújtani. Úgy gondolja, hogy a tataiak azt 

köszönik, hogy biztonságban érezhetik magukat. Sokszor felvetődött, hogy Tatán 

miért nincs tűzoltóság. Úgy gondolja, hogy nincs szükség külön tatai egységre, 

hiszen Tata és Tatabánya között nem nagy a távolság. A tatabányai tűzoltóság el 

tudja végezni ezt a munkát. Elmondja, hogy a statisztikából kiválóan látható, hogy 

Tata város lakosainak biztonsága abszolút szavatolt a tűzoltóság részéről.  

  

Dr. Varga András bizottsági elnök elmondja, hogy a statisztikából az látható, hogy 

a tűzesetek száma – amihez kivonulás szükséges – viszonylagosan csökken és inkább 

a műszaki mentések aránya felé tolódik el. Úgy gondolja, hogy ez annak köszönhető, 

hogy komoly megelőző munkát végez a tűzoltóság. Ez is hozzájárul a lakók 

biztonságához. Tatának van egy tűzoltó csapata, hiszen az Agostyáni Önkéntes 

Tűzoltó Egyesület, bár ha helyileg nem is Tatán, de a Tatához tartozó városrészen 

van. Köszöni a velük való együttműködést. 

További kérdés, hozzászólás hiányában szavazásra bocsátja a Tatabányai Hivatásos 

Tűzoltó-parancsnokság 2023. évi tűzvédelmi tevékenységéről szóló beszámolót: 

 

Tata Város Önkormányzat Képviselő-testületének Humán 

és Ügyrendi Bizottsága elfogadásra javasolja a képviselő-

testületnek a Tatabányai Hivatásos Tűzoltó-parancsnokság 

2023. évi tűzvédelmi tevékenységéről szóló beszámolót, 

 

melyet a bizottság jelenlévő 8 tagja 8 igen egyhangú szavazattal elfogad, és a 

következő határozatot hozza: 

 

                               Tata Város Önkormányzat Képviselő-testülete 

   Humán és Ügyrendi Bizottsága 

   88/2024. (V.22.) határozata 

a Tatabányai Hivatásos Tűzoltó-parancsnokság 2023. 

évi tűzvédelmi tevékenységéről 

 

Tata Város Önkormányzat Képviselő-testületének Humán 

és Ügyrendi Bizottsága elfogadásra javasolja a képviselő-

testületnek a Tatabányai Hivatásos Tűzoltó-parancsnokság 

2023. évi tűzvédelmi tevékenységéről szóló beszámolót. 

 

   Határidő: 2024. május 29-i képviselő-testületi ülés 

   Felelős:    dr. Varga András bizottsági elnök 

 

5. napirendi pont: 

Beszámoló Tata város közbiztonsági helyzetéről, a közbiztonság érdekében 

tett intézkedésekről és az azzal kapcsolatos feladatokról 

Előterjesztő: Krasula János r. ezredes, rendőrségi főtanácsos, kapitányságvezető 
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dr. Varga András bizottsági elnök megkérdezi a jelenlévőket, van-e valakinek 

kérdése, hozzászólása az előterjesztéssel kapcsolatban.  

 

Krasula János r. ezredes, rendőrségi főtanácsos, kapitányságvezető elmondja, 

hogy főkapitány úr egyéb elfoglaltsága miatt nem tud részt venni a mai ülésen, dr. 

Szalai Péter rendőr-alezredes urat, a Vármegyei Főkapitányság hivatalvezetőjét bízta 

meg, hogy képviselje a szervezetet. 

A beszámolóban bemutatta a város bűnügyi, közlekedési és közbiztonsági helyzetét, 

illetve azt, hogy mit tettek az elmúlt évben ennek a javítása érdekében. Országos 

szinten 2023-ban és 2022-ben is emelkedett a regisztrált bűncselekményeknek a 

száma. A tatai járás tekintetében viszont 2022-ben az előző évhez képest 24,1 %-kal, 

még 2023-ban további 6,6 %-kal csökkent a regisztrált bűncselekmények száma. 

Pozitív értelemben, de szemben vannak az országos átlaggal. A korábbi felmérések 

azt jelezték, hogy a tatai járás Magyarországon a 10 legélhetőbb járás között van, 

ezúton is visszaigazolást nyert, hiszen a biztonság is fontos eleme ennek. Ha azonban 

leválasztják a városról az agglomerációt, tehát, ha azt nézik, hogy a városban mennyi 

bűncselekmény történt, akkor az tapasztalható, hogy 2022-ben 10,7 %-kal csökkent a 

bűncselekmények száma, 2023-ban azonban az előző évhez képest már kimutatható 

egy 4,6 %-os emelkedés. Ez nem egy nagy emelkedés, de összességében ez plusz 15 

bűncselekményt jelent. Ez jelezheti azt is, hogy az országos trend felé mozdulnak el, 

de megtesznek mindent, hogy ez az emelkedés ne következzen be. A nyomozás 

eredményességük 78,3 % volt, ez 11,2 százalékponttal magasabb, mint a megelőző 

évben. Úgy gondolja, hogy ez egy szép eredmény. A közterületen elkövetett 

bűncselekmények száma gyakorlatilag nem változott. 131, illetve 130 ilyen 

bűncselekmény történt 2023, illetve 2022-ben. A nyomozás eredményessége itt 95 %-

ról 98,5 %-ra nőtt. Úgy gondolja, hogy ez az a kategória a közterületen elkövetett 

bűncselekményeknél, ahol a rendőrségnek a legnagyobb lehetősége van a 

beavatkozásra, akár a megelőzésre, megszakításra, illetve a felderítésre. Nyilván egy 

magánlakásban elkövetett bűncselekményre többnyire már csak jelzés 

eredményeként tudnak kivonulni, amikor már megtörtént a jogsértés. A 

bűncselekmények közül a vagyon elleni bűncselekmények domináltak. Ezen belül is 

a lopások száma markánsan, 69-ről 90-re emelkedett a számuk, ugyanakkor a 

nyomozás eredményesség 60 % volt, ez az elmúlt 5 év időszakában a legjobb 

eredmény, amit sikerült elérni. Az elmúlt 2 évben nem volt zárt gépjármű feltörés a 

városban. A lakásbetörések száma 5-ről 1-re csökkent, ezt viszont sikerült felderíteni, 

úgy hogy ebben a kategóriában 100 % volt az eredményesség. Nyilván 1 

bűncselekményről van szó, de ez a vármegyében is országos szinten kiemelkedő volt. 

A csalások száma 38-ról 55-re nőtt, ezen belül az online csalások száma 36-ról 42-re. 

Abban van a nagy veszély, hogy korábban egy klasszikus értelemben vett csalás – ha 

pl. valakinek eladtak egy gyűrűt, amiről később majd kiderült, hogy nem arany - , itt 

azonban, ha az elkövető megszerzi a bankszámlaszámot, a belépéshez szükséges 

kódokat és be tud lépni az internetbankba és gyakorlatilag lenulláza az embernek – 

talán az egész életében összegyűjtött - megtakarítását. Nyilván ezek valamilyen 

célból történnek és ilyenkor sajnos akár ezekről a célokról is le kell mondani, akár 

egy házvásárlásról, vagy akár egy gépjárművásárlásról, stb. Itt a megelőzés az, ami a 

leghasznosabb. Ebben az elmúlt évben is sikerült, akár a televízión keresztül, akár 
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különböző fórumon sikerült valamilyen eredményt elérni. Kicsi csökkenés már 

mutatkozik a számban, de úgy gondolja, hogy ebben még több munkát kell végezni. 

Igyekeznek megkeresni a nagyobb vállalatokat és az ottani dolgozóknak tartani 

előadást és ha ők is viszik ezt magukkal, talán akkor sikerül majd nagyobb sikereket 

elérni. 

Nem csak a bűncselekmények száma, hanem a tulajdon elleni szabálysértések száma 

is nőtt, 57-ről 64-re emelkedett. Itt a felderítési mutató mindkét évben 60 % körüli 

volt. Jellemző a bolti lopás, gyakorlatilag minden kategóriára kiterjedt, az 

élelmiszerre, a szeszesitalra, a műszaki cikkekre egyaránt. Nyilván itt is az elkövetők 

azt a helyzetet használják ki, amikor a biztonsági őr nincs a helyén. Ekkor tolják ki a 

kosarat a kasszán kívüli részre. Érdekesség, hogy több esetben a saját kollegájuknak 

sikerült felderíteniük az elkövetőt, akik saját szabadidejükben vásároltak és észlelték 

az esetet, kettő ilyen eset is volt.  

A beszámolóban ismertetett egy lopássorozatot. 6 bűncselekményt követett el egy 

páros – 1 férfi és 1 nő. Az tapasztalható, hogy tavasszal és nyáron nagyon sokan 

keresik fel a várost, vagy látogatás vagy szórakozás céljából, de sajnos vannak olyan 

emberek, akik kimondottan a bűncselekmény elkövetése miatt érkeznek a városba és 

keresik az alkalmat, hogy hogyan lehet mások sérelmére vagyon elleni 

bűncselekményt elkövetni. Ez a példa is jól alátámasztja azt, hogy nyitva hagyott 

gépjárműből, őrizetlenül hagyott hátizsák, a nyitva hagyott nyílászárón át bemászva 

végeztek eltulajdonítást.  

Kollegái szolgálatot teljesítettek a tópart környékén és észlelték azt, hogy egy 

zsúfolásig telt parkolóban egy férfi és egy nő gyanúsan viselkedik, autók között 

mozog és be-be tekinget az utastérbe és intézkedés alá vonták őket. Megállapították a 

személyazonosító adataikat, átvizsgálták a ruházatukat, akkor nem volt náluk 

bűncselekményből származó tárgy. Egy mobiltelefon volt náluk, ez a sajátjuk, 

aminek felírták a számát, illetve fényképfelvételt készítettek a személyekről és 

később, amikor érkeztek a bejelentések a város különböző pontjairól, hogy alkalmi 

lopások történtek és az adatgyűjtés megindult, illetve egy sértett kapott visszajelzést, 

hogy az ellopott bankkártyájával vásároltak egy üzletben, akkor bemutatták az 

eladónak a korábban készült fényképeket és a bolti eladó felismerte, hogy ők voltak 

az elkövetők. Felhívták a kollégái a mobiltelefont, amit a férfi vett fel, aki közölte, 

hogy a vasútállomáson tartózkodik, aki a várost akarta elhagyni. Erre már nem volt 

esélye, a rendőrség kollégái kimentek, elfogták és sikerült rájuk bizonyítani a 

bűncselekményeket. Számos ilyen eset van. Van, aki sorsjegyeket jár lopni, bejárja az 

üzletet, ahol sorsjegyeket árusítanak, utána lekapargatja a sorsjegyet, megy egy másik 

üzletbe, ahol vissza váltja és amíg megy a visszaváltás addig eltereli a figyelmet és 

addig megint egy adaggal eltulajdonít, 6 ilyen eset volt, az ország több részén 

elkövette ezt a bűncselekményt. A turisztikai időszakban sajnos ilyennel is számolni 

kell. 

A személyi sérüléses közlekedési balesetekkel kapcsolatban elmondja, hogy 

nagymértékű csökkenést sikerült elérni, 30,7 %-kal 39-ről 27-re csökkent a városban 

az ilyen személyi sérüléssel járó balesetek száma, de ami még ennél is fontosabb az 

az, hogy halálos kimenetelű baleset nem történt, az elmúlt 4 évből 3 évben nem 

történt halálos kimenetelű baleset. Ezt próbálják a jövőben is megőrizni. Az előidéző 

ok legtöbb esetben a sebesség túllépése volt, ebben folyamatosan működtették a 

sebességmérő készüléket, illetve nagy segítséget nyújtott az elmúlt év második 
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felében, hogy közösen sikerült akkor üzembe állítani a Május 1 úton a trafiboxot. 

Naponta pár órát van bent, csak a rendőrségen kívül nem tudja senki, hogy mikor, 10-

15 felvétel mindig készül, mondható, hogy ez sok is. De úgy gondolja, hogy ha azt 

nézik, hogy több ezer gépjármű halad el és abból 10-15 gyorshajtó van, akkor azért 

eléri a célját és valóban visszaveszik a sebességet. Próbálnak a város részein 

gépjárműből vagy állványról mérni.  

Előidéző ok még az elsőbbség meg nem adása, illetve az irányváltoztatás miatti 

balesetek bekövetkezése. Próbáltak kimondottan ezekre az okokra fókuszálni. 

Irányváltoztatás miatt 416 fővel szemben intézkedtek, elsőbbség meg nem adása 

miatt 685 fővel. Ez a vármegyei kapitányságok között is kiemelkedő eredménynek 

számít. Nagy hangsúlyt fektetnek a passzív biztonsági eszközök használatának az 

elmulasztására. Ilyen intézkedéseket 774 esetben folytattak le. A biztonsági öv, a 

gyermekülés, a bukósisak hiánya miatt intézkedtek. Az ittasan okozott balesetek 

száma is jelentősen csökkent, 2021-ben 9, 2022-ben 6, míg 2023-ban már csak 2 

ilyen baleset történt a városban. Az illegális migrációval kapcsolatos feladatokat 

továbbra is végrehajtották, egyrészt a déli határszakasz megerősítése kapcsán, 

másrészt pedig a mélységi ellenőrzések során, főleg az M1-es autópálya, illetve a 

Duna hidak körzetében. Az embercsempészés miatt lefolytatott eljárások száma 37-re 

nőtt az előző évi 26-ról. Az év vége felé már érezték a könnyebbséget Horvátország 

csatlakozása miatt, az útvonal is változott, kevesebb migránssal szemben kellett 

intézkedni. Továbbra is feladatuk volt a bűncselekményt, szabálysértést elkövető 

személyek elfogása, előállítása, a kőrözött személyek felkutatása, elfogása. Úgy 

gondolja, hogy az elért eredmények sok területen felülmúlták az előző évi 

eredményeket még úgy is, hogy kevesebb létszámmal gazdálkodhattak. A 

rendőrséget is elérte a munkaerőhiány, 2023-ban 9 %-kal csökkent a közterületen 

teljesített órák száma, kb. 1500 órával kevesebbet tudtak kint lenni a közterületen, 

úgy, hogy a feladatok száma nem csökkent. Nagy segítséget nyújtott a polgárőrség és 

a közterület-felügyelet aktív munkája is. Az együttműködésük kiterjedt a napi 

szolgálatteljesítésen túl a nagyobb városi rendezvények biztosítására is. Nagy 

hangsúlyt fektettek a bűn- és baleset megelőzésre is, iskolákban, nyugdíjas klubban 

tartottak rendszeres előadásokat. A Bláthy Ottó Iskolában az év végén erre lenne még 

igény, úgy hogy ez ügyben is toborzó munkát végeznek, hogy tudják emelni az 

iskolaőrök számát.  

Továbbra is feladat az illegális migráció elleni küzdelem, az állampolgárok 

szubjektív közbiztonság érzetét befolyásoló jogsértések elleni hatékony fellépés. 

Igyekeznek a szabálysértési eljárásokat felgyorsítani, az eredményt javítani, illetve a 

kármegtérülés arányaink a növelésére törekednek. A közlekedésbiztonság 

tekintetében pedig igyekeznek az elért eredményeket megtartani. Azon 

munkálkodnak, hogy a közúti közlekedési balesetek száma csökkenjen. Nagy feladat 

még a 2024-es európai parlament tagjainak, valamint a helyi önkormányzati 

képviselők és polgármestereknek a választása, az ezzel kapcsolatos feladatok 

szakszerű és törvényes végrehajtása.  

Megköszöni az önkormányzat mind anyagi, mind erkölcsi támogatását.   

 

Robozné Schőnfeld Zsuzsanna bizottsági tag elmondja, hogy olvasta a 

beszámolóban, hogy az adathalászok és online csalások egyre nagyobb számban 

kerülnek elő. Kérdése, hogy ha preventíven szeretnék megelőzni, akkor van-e valami 
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stratégiája a rendőrségnek arra, hogy ezt milyen lakossági tájékoztatással vagy 

milyen úton lehet rá felhívni a figyelmet, hogy ne kövessenek el ilyeneket, vagy 

figyelemmel kísérjék ezeket a lakók. 

 

Krasula János r. ezredes, rendőrségi főtanácsos, kapitányságvezető elmondja, 

hogy ez egy nagy kihívás. Az év elején 146 bűncselekmény volt és ezen belül közel 

50 volt az online térben elkövetett csalásoknak száma. Ez nem azt jelenti, hogy 

minden bűncselekmény ez, hanem, ami a kézben van. Ezt azért hangsúlyozza, mert 

ezeket a bűncselekményeket nem tudják olyan gyorsan lezárni, mint pl. a sima bolti 

lopást, ahol meg van az elkövető, kihallgatják és utána megy vádra, mivel többnyire a 

pénzt elutalják, más számlaszámra megy és ha külföldre megy és van 

együttműködési megállapodás, akkor a másik országot kell megkeresni. Átfordítás, 

megküldés, válasz rá, ha nincs meg minden adat, újbóli megkeresés, stb., tehát 

hónapok is eltelhetnek, hogy várnak az adatokra, ezért itt csak a megelőzés, ami 

lényeges. Van olyan ügy, ami 1-1,5 éves, ez egyébként lassítja a rendőrség munkáját 

is, másrészt nagyon nagy kárt okoz. Ezt a rendőrség felismerte, létrejött egy 300 fős 

kiberhálózat, ebből Komárom-Esztergom Vármegyéből is 4 fő végez szakirányú 

nyomozást és irányítást, így a helyi szerveknek és a rendőrségnek is segít ezekben. 

Nagyon fontos, hogy a bankokkal együtt tudjanak működni, soron kívüli 

adatszolgáltatás, akár telefonon jelezze, vagy egy egyszerű átirattal, hogy arról a 

számláról hova utalták el a pénzt, de a lényeg, hogy megakadályozzák, hogy ne 

tudják levenni az összegeket. Komárom-Esztergom Vármegyében van bűnmegelőzési 

alosztály, ő fogja össze ezt a kiberrészt és rendszeresen készítenek tájékoztató 

anyagokat, ezeket igyekeznek olyan frekventált helyekre is kijuttatni, ahol mások 

látják, akár a járási hivatalba, postára, bankokba, ahol az ügyfelek várakoznak és el 

tudják olvasni. Az internetes felületen is rendszeresen jelenik meg tájékoztató anyag. 

Sikerült azt is elérni a bankoknál, hogy ha valaki belép az internetbankba, felugrik 5-

6 pont, hogy mire kell figyelni, a bank soha nem kér adatokat. A nagy veszély abban 

van és az elsődleges próbát ki is állja az elkövető interneten keresztül generál egy 

hívószámot, a banknak a bankbiztonsági számát.  Volt olyan ügyfél, aki a gép előtt ült 

és rákeresett, hogy valóban az e az a szám és valóban az volt, de ahonnét hívták, az 

egy generált szám volt. Nagyon sok mindenre lehet hatni, érzelmekre, 

nyereségvágyra, bármire, amivel az embert meg tudják téveszteni, akár 

hozzátartozónak a bajba jutása révén. Ha valakinek van ötlete az ügy megoldására, 

szívesen fogadják. 

Az elmúlt évben egy 4 részből álló sorozatot beindítottak, amikor a kollégák nem 

egyszerre az összes módszert, hanem a főbb módszereket heti eltolással, minél 

tovább fenntartsák az érdeklődést. Ennek ellenére is nagyon sok ilyen bűncselekmény 

van.  

 

Rigó Balázs alpolgármester elmondja, hogy valóban ez egy új jelenség, amivel 

szemben állnak, az online térben elkövetett bűncselekmények tekintetében. Arra 

vonatkozóan az önkormányzatnak is van elképzelése, hogy hogyan kívánja erre 

felhívni a tataiak figyelmét. Benyújtottak egy pályázatot és bíznak abban, hogy ebben 

elnyerik majd azt a támogatást, ami ahhoz szükséges, hogy az ehhez kapcsolódó 

prevenciós programokat is meg tudják valósítani a következő években. Látják ezt a 

problémát és igyekeznek tenni annak érdekében, hogy minél inkább meg tudják 
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előzni, főként azt is tapasztalják, hogy elsősorban leginkább idős embereket érintő 

ügyről van szó, tehát a célcsoport is ők, illetve a fiatalok, hiszen különösen a 

gyermekek számára is ezek komoly veszélyt rejtő felületek és ezért erre a két 

célcsoportra fognak elsősorban koncentrálni ennek a programnak a megvalósítása 

során, hiszen leginkább az őket érintő megoldandó feladatról van szó.  

 

dr. Varga András bizottsági elnök megköszöni a rendőrkapitányság munkáját. A 

beszámolóból is látszik, hogy alacsony szinten marad a bűnözés a környéken. 

Nyilván hatalmas munka van e mögött és a felderítettségi arány a statisztikából is 

látszik, hogy javul, ami szintén hozzájárul ahhoz, hogy nagyobb biztonságban 

érezzék magukat a lakosok. 

További kérdés, hozzászólás hiányában szavazásra bocsátja Tata város közbiztonsági 

helyzetéről, a közbiztonság érdekében tett intézkedésekről és az azzal kapcsolatos 

feladatokról szóló beszámolót: 

 

Tata Város Önkormányzat Képviselő-testületének Humán 

és Ügyrendi Bizottsága elfogadásra javasolja a képviselő-

testületnek Tata város közbiztonsági helyzetéről, a 

közbiztonság érdekében tett intézkedésekről és az azzal 

kapcsolatos feladatokról szóló beszámolót, 

 

melyet a bizottság jelenlévő 8 tagja 8 igen egyhangú szavazattal elfogad, és a 

következő határozatot hozza: 

 

                               Tata Város Önkormányzat Képviselő-testülete 

   Humán és Ügyrendi Bizottsága 

   89/2024. (V.22.) határozata 

Tata város közbiztonsági helyzetéről, a közbiztonság 

érdekében tett intézkedésekről és az azzal kapcsolatos 

feladatokról 

 

Tata Város Önkormányzat Képviselő-testületének Humán 

és Ügyrendi Bizottsága elfogadásra javasolja a képviselő-

testületnek Tata város közbiztonsági helyzetéről, a 

közbiztonság érdekében tett intézkedésekről és az azzal 

kapcsolatos feladatokról szóló beszámolót. 

 

   Határidő: 2024. május 29-i képviselő-testületi ülés 

   Felelős:    dr. Varga András bizottsági elnök 

 

 

6. napirendi pont: 

 Tatai Közös Önkormányzati Hivatal és a Komárom-Esztergom Vármegyei  

Rendőr-főkapitányság közötti együttműködési megállapodás felülvizsgálata 

Előterjesztő: dr. Horváth József jegyző  

Előadó: Horváth Róbert közterület-felügyelő  
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Meghívottak: Boros Zoltán László r. ezredes, rendőrségi főtanácsos, vármegyei 

rendőrfőkapitány  

Krasula János r. ezredes, rendőrségi főtanácsos, kapitányságvezető 
 

dr. Varga András bizottsági elnök megkérdezi a jelenlévőket, van-e valakinek 

kérdése, hozzászólása az előterjesztéssel kapcsolatban.  

Kérdés, hozzászólás hiányában szavazásra bocsátja a Tatai Közös Önkormányzati 

Hivatal és a Komárom-Esztergom Vármegyei Rendőr-főkapitányság közötti 

együttműködési megállapodás felülvizsgálatáról szóló előterjesztést: 

 

Tata Város Önkormányzat Képviselő-testületének Humán 

és Ügyrendi Bizottsága elfogadásra javasolja a képviselő-

testületnek a Tatai Közös Önkormányzati Hivatal és a 

Komárom-Esztergom Vármegyei Rendőr-főkapitányság 

közötti együttműködési megállapodás felülvizsgálatáról 

szóló előterjesztést, 

 

melyet a bizottság jelenlévő 8 tagja 8 igen egyhangú szavazattal elfogad, és a 

következő határozatot hozza: 

 

                               Tata Város Önkormányzat Képviselő-testülete 

   Humán és Ügyrendi Bizottsága 

   90/2024. (V.22.) határozata 

a Tatai Közös Önkormányzati Hivatal és a Komárom-

Esztergom Vármegyei Rendőr-főkapitányság közötti 

együttműködési megállapodás felülvizsgálatáról 

 

Tata Város Önkormányzat Képviselő-testületének Humán 

és Ügyrendi Bizottsága elfogadásra javasolja a képviselő-

testületnek a Tatai Közös Önkormányzati Hivatal és a 

Komárom-Esztergom Vármegyei Rendőr-főkapitányság 

közötti együttműködési megállapodás felülvizsgálatáról 

szóló előterjesztést. 

 

   Határidő: 2024. május 29-i képviselő-testületi ülés 

   Felelős:    dr. Varga András bizottsági elnök 

 

 

 

7. napirendi pont: 

Beszámoló a Tata Város Önkormányzata által telepíttetett és a Tatai Közös 

Önkormányzati Hivatal által üzemeltetett térfigyelő kamerarendszerről 

Előterjesztő: dr. Horváth József jegyző  

Előadó: Horváth Róbert közterület-felügyelő  

 

dr. Varga András bizottsági elnök megkérdezi a jelenlévőket, van-e valakinek 

kérdése, hozzászólása az előterjesztéssel kapcsolatban.  
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Dr. Horváth József jegyző elmondja, hogy talán kicsit szokatlan a határozati 

javaslat. Általában a beszámolóknál egy elfogadásról van döntés, viszont ebben egy 

kicsit bővítették a határozati javaslatot - nem véletlenül – és a tartalma alátámasztja 

egyrészt egy bővítési igény, amit hangsúlyosan szeretnének megfogalmazni, és ha 

egyetért a bizottság és a képviselő-testület is majd vele, akkor ez ügyben majd lépni 

kell. Ennek kettő oka van, az egyik egy bővítés és egy okosítás. Az egyik, hogy 5 

olyan útirány van – ezek a kisebb falvakba kimenő utak – amelyek még nincsenek 

kamerázva. Ha ezt az 5 irányt is be tudnák kamerázni, akkor teljes körűvé válna a 

Tatára belépő és kilépőknek a nyomon követése, kamerarendszerrel. Ennek az 

előnyeit az előző napirendhez lehetne talán legjobban kötni, hogy bűnmegelőzési 

célból rettentően fontos lenne, másrészt pedig valódi adatelemzésre tenne 

lehetőséget, mert ha nézik a kamerarendszeren rögzített autós forgalmat, akkor 

elrettentő magas számokat lehet látni. Van egy óriási átmenő forgalom és van, még 

egy ennél nagyobb városi forgalom, ami a kilépő, belépő, de Tatáról kimenő, bemenő 

tataiaknak a forgalma, viszont nagyon jól tudná mérni a valódi áthaladó forgalmat, 

hogy ilyen irányokban van. Ez közlekedésfejlesztési lehetőségeket teremtene, illetve 

olyan adatelemző rendszer lenne, amely megkönnyítené a további 

közlekedésszervezést is, tehát azért javasolják a bővítést, illetve egy okosítást is meg 

kell kezdeni, tehát a bővítésnek már egy modernebb rendszert kell tudnia. Kéri, hogy 

fogadja el a bizottság a beszámolót, illetve értsen egyet azzal, hogy próbálják meg 

kiterjeszteni minden útvonalra, erre a polgármester urat kéri meg, hogy készüljön egy 

új előterjesztés ennek a megvalósítására.  

 

Dr. Varga András bizottsági elnök további kérdés, hozzászólás hiányában 

szavazásra bocsátja a Tata Város Önkormányzata által telepíttetett és a Tatai Közös 

Önkormányzati Hivatal által üzemeltetett térfigyelő kamerarendszerről szóló 

beszámolót: 

 

Tata Város Önkormányzat Képviselő-testületének Humán 

és Ügyrendi Bizottsága elfogadásra javasolja a képviselő-

testületnek a Tata város Önkormányzata által telepíttetett és 

a Tatai Közös Önkormányzati Hivatal által üzemeltetett 

térfigyelő kamerarendszerről szóló beszámolót, 

 

melyet a bizottság jelenlévő 8 tagja 8 igen egyhangú szavazattal elfogad, és a 

következő határozatot hozza: 

 

                               Tata Város Önkormányzat Képviselő-testülete 

   Humán és Ügyrendi Bizottsága 

   91/2024. (V.22.) határozata 

Tata Város Önkormányzata által telepíttetett és a Tatai 

Közös Önkormányzati Hivatal által üzemeltetett 

térfigyelő kamerarendszerről 

 

Tata Város Önkormányzat Képviselő-testületének Humán 

és Ügyrendi Bizottsága elfogadásra javasolja a képviselő-

testületnek a Tata város Önkormányzata által telepíttetett és 
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a Tatai Közös Önkormányzati Hivatal által üzemeltetett 

térfigyelő kamerarendszerről szóló beszámolót. 

 

   Határidő: 2024. május 29-i képviselő-testületi ülés 

   Felelős:    dr. Varga András bizottsági elnök 

 

 

8. napirendi pont: 

 A) A Tatai Városkapu Közhasznú Zrt. 2023. évi üzleti jelentése 

B) A Tatai Városkapu Közhasznú Zrt. 2023. évi pénzügyi beszámolója 

C) A Tatai Városkapu Közhasznú Zrt. 2023. évi közhasznúsági melléklete 

Előterjesztő:  Horváth Zoltán Zsolt, a Tatai Városkapu Közhasznú Zrt. 

vezérigazgató-helyettese 

Előadó:    Fesselné Harsányi Marietta adó- és pénzügyi irodavezető 

 

dr. Varga András bizottsági elnök megkérdezi a jelenlévőket, van-e valakinek 

kérdése, hozzászólása az előterjesztéssel kapcsolatban.  

 

Horváth Zoltán Zsolt, a Tatai Városkapu Közhasznú Zrt. vezérigazgató-

helyettese elmondja, hogy az elmúlt időszak nem volt egyszerű, az elmúlt üzleti év, 

ahhoz képest az a kb. mínusz 2 M Ft-os veszteség jónak mondható, hiszen a 

bevételnek a zömét közhasznú célra forgatták vissza. Ebben a tekintetben, hogy ilyen 

nehéz anyagi körülmények között új létesítményeket indítottak el. Gondol itt a 

Malom-kertre, és a Kőfaragó-házra, illetve a Via Ferratara, amik indikális történetek 

és nyilván turisztikai szempontból ezek nem bejáratott egységek voltak. Úgy 

gondolja, hogy nagy köszönet illeti a kollégáit, akik bármilyen időjárási körülmények 

között és leginkább hétvégente is helyt álltak és úgy gondolja, hogy sok esetben 

emberfeletti munkát végeztek, hiszen a tanösvényen 2,5 M Ft-os forgalmat egy vagy 

kettő pénztárosnak lebonyolítani az nagyon szép feladat, de nem csak erről van szó, 

hanem arról is, hogy a közép szinten dolgozó, illetve az egyéb munkatársak – 

karbantartók, takarítók - is ellátták a feladatokat és a Zrt-n belül ellátott elmúlt évi 

változások gyakorlatilag a külvilág felé láthatatlanok maradtak. Úgy gondolja, hogy 

ők a Városkapu Zrt., hosszú távon számítanak a munkájukra. Elsősorban is köszöni, 

hogy le tudták zárni az elmúlt üzleti évet és bele tudtak kezdeni a 2024-es évbe, ez a 

munkatársainak szól.  

 

Michl József polgármester megköszöni a Városkapu munkatársainak a munkáját. Jó 

érzés, hogy megállták a helyüket, sok újdonság várható továbbra is, hiszen a 

Kőfaragó-házban egy újabb fejlesztést szeretnének végrehajtani, az udvar 

fejlesztéssel, a külső konyhával, illetve a Kőfaragó-ház melletti épületnek a 

szálláshellyé való alakításával. Az egy újabb komoly feladat. Ugyanilyen komoly 

feladatot kapott ebben az évben még a cég, a Fényes-fürdőn a medence felújításával. 

Saját maguk elindították a tanösvény felújítását, és az első teljes év lesz a Malom-

kertben, aminek az eredményét kíváncsian várják, mert azt reméli, hogy a mostani 

nyár már azt hozza, hogy felpörögnek a Malom-kertnek is a létszámadatai. Ez a 

megnyitón szépen látszott már, úgy hogy köszöni ezt az indítást is. Ebben kéri 

továbbra is a cégnek a vezetését, hogy ebben segítsen, hogy a lehető legjobb 
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minőségben tudják végezni azzal az eszközparkkal, ami van. Ezen a személyi csapat 

viszont nagyon sokat tud emelni. Az adottságok is folyamatosan javultak az elmúlt 

időben, ez talán segít abban, hogy könnyen eladhatóvá tegye ezeket a lehetőségeket. 

Ebben köszöni a munkát és azt reméli, hogy a cég stabilitása az idei évben továbbra 

is megmarad, így ahogy ez a pár előterjesztés is ezt alátámasztja.    

 

dr. Varga András bizottsági elnök elmondja, hogy a bizottságnak is az a célja 

elsősorban, hogy az új szolgáltatásokat minél több tatai élvezhesse, amik nagyon 

színvonalasak. 

További kérdés, hozzászólás hiányában szavazásra bocsátja a Tatai Városkapu 

Közhasznú Zrt. 2023. évi üzleti jelentéséről, pénzügyi beszámolójáról és 

közhasznúsági mellékletéről szóló előterjesztést: 

 

Tata Város Önkormányzat Képviselő-testületének Humán 

és Ügyrendi Bizottsága elfogadásra javasolja a képviselő-

testületnek a Tatai Városkapu Közhasznú Zrt. 2023. évi 

üzleti jelentéséről, 2023. évi pénzügyi beszámolójáról és 

2023. évi közhasznúsági mellékletéről szóló előterjesztést, 

 

melyet a bizottság jelenlévő 8 tagja 8 igen egyhangú szavazattal elfogad, és a 

következő határozatot hozza: 

 

                               Tata Város Önkormányzat Képviselő-testülete 

   Humán és Ügyrendi Bizottsága 

   92/2024. (V.22.) határozata 

a Tatai Városkapu Közhasznú Zrt. 2023. évi üzleti 

jelentéséről, 2023. évi pénzügyi beszámolójáról és 2023. 

évi közhasznúsági mellékletéről 

 

Tata Város Önkormányzat Képviselő-testületének Humán 

és Ügyrendi Bizottsága elfogadásra javasolja a képviselő-

testületnek a Tatai Városkapu Közhasznú Zrt. 2023. évi 

üzleti jelentéséről, 2023. évi pénzügyi beszámolójáról és 

2023. évi közhasznúsági mellékletéről szóló előterjesztést. 

 

   Határidő: 2024. május 29-i képviselő-testületi ülés 

   Felelős:    dr. Varga András bizottsági elnök 

 

 

 

9. napirendi pont: 

 A) A Tatai Rend-ház Nonprofit Kft. 2023. évi üzleti jelentése 

B) A Tatai Rend-ház Nonprofit Kft. 2023. évi pénzügyi beszámolója 

C) Tatai Rend-ház Nonprofit Kft. 2023. évi közhasznúsági melléklete 

Előterjesztő:   Berczelly Attila, a Tatai Rend-ház Nonprofit Kft. ügyvezetője 

Előadó:    Fesselné Harsányi Marietta adó- és pénzügyi irodavezető 
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dr. Varga András bizottsági elnök megkérdezi a jelenlévőket, van-e valakinek 

kérdése, hozzászólása az előterjesztéssel kapcsolatban.  

 

Berczelly Attila, a Tatai Rend-ház Nonprofit Kft. ügyvezetője elmondja, hogy 

megvan a jogszabályi előírás, hogy mit tartalmaz egy beszámoló. Ez a beszámoló 

2023-nak arról az időszakról szól, amikor Tatán több szervezetet is, akár helytörténeti 

kuriózumként érő változások értek. Az egyik a volt Móricz Zsigmond Városi 

Könyvtár, ami 2023. augusztus 31-ével majdnem jogutód nélkül megszűnt, a másik 

pedig a klasszikus Rend-ház Kft, ami gyakorlatilag szintén komoly változásokat 

kellett, hogy megéljen. Nyilván a változás mértéke, iránya, pozitívumai, hátrányai, 

esetleges veszélyei különbözőképpen érintették a két szervezetet. A könyvtárosoknak 

nyilván nem volt könnyű, egy teljesen új fenntartási struktúrába bekerülni, ami 

jelenthetett esetleg más szemléletet. Nem feltétlenül egy könyvtár számára 

megszokott elképzeléseket, irányvonalakat, amelyek kétség kívül akkor még 

elképzelésként, illúzióként merülhetett fel egy közös működésben. Ott volt maga az 

infrastruktúrális változás, egy átmeneti állapotból, hogy valamikor beköltöznek a 

Magyary-házba, ami gyakorlatilag teljesen új, módszertani, egyéb strukturális 

elképzeléseket vetített volna előre. A Rend-ház számára nyilvánvalóan új volt az, 

hogy gyakorlatilag egy konkrét szakmai feladattal ellátott szervezetet kell igazából 

beépíteni a szervezeti struktúrába. Bár mindenki tudja, hogy van egy szakmai vezető, 

aki a könyvtári feladatok ellátásának a megfelelő hatékony működéséért felelős, de 

nem csak könyvtári feladatok vannak egy közösségben, hanem egyéb más 

foglalkoztatás, amit innét kezdve a korábbi fenntartói szerepet áttéve a Rend-ház Kft-

nek kellett megoldania és emellett az év végére megvalósult Magyary-ház, mint 

létesítmény működtetése, ami a Rend-ház életében változás volt, egyébként a Rend-

háznak igazából egyéb struktúrája nem volt kiépítve, hiszen a Piarista Rend-ház 

fenntartásának az ellátására voltak berendezkedve. A beszámoló elvileg tartalmazza 

mindazt a dokumentumot, adatot, amit egy beszámolónak tartalmaznia kell, de van 

egy mai napig le nem zárult folyamat, hogy hogyan sikerült a két közösség 

integrációja, hogyan zajlottak a módszertani, működési, harmonizációs folyamatok. 

Mik azok az esetleges jellemzői a munkának, a megoldandó problémák, amik ebből 

adódhatnak. Van egy olyan része ennek a beszámolónak, ami nincs ebben a 

dokumentumban, de jókat lehetne beszélgetni róla. Az mindenképpen jó és pozitív, 

hogy a tulajdonos a maga részéről kellően felkészült volt ebben, tehát egy 

kialakítható infrastruktúrát hozott létre és ennek a forrását biztosította a Rend-ház 

Kft. számára. Ez a dokumentumból is kiderül. Bízik benne, hogy eljön az az idő, 

amikor azt lehet majd mondani, hogy arról is lehet beszélni, hogy azok az informális 

folyamatok, amelyek ilyenkor legalább olyan komoly feladatnak tűnnek a vezetés 

számára, ezek megoldódnak. Mind a két közösség átélt egy plusz változást tavaly 

augusztusban, lett egy teljesen új ügyvezetőjük. Bízik benne, hogy 2024-ben maga ez 

a fúzió és az új infrastruktúrának az igénybevétele és az ott kialakítandó feladatellátás 

le tud zárulni, el tud indulni az a szolgáltatás, ami ebben az új helyzetben egy 

optimalizált, hatékony és fejlődő úton lévő tendenciát tud mutatni folyamatosan és 

megkezdhetik azt a munkát, amit kifejezetten a szakmai résszel kapcsolatos és 

nyilvánvalóan mindenki számára érezhetővé válik a szolgáltatás elérésén keresztül. 

Kéri, hogy ennek a szellemében fogadják el a beszámolót.  
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Dr. Varga András bizottsági tag bízik benne, hogy minél több tatai fogja élvezni 

ennek a szolgáltatásnak a szépségét. 

További kérdés, hozzászólás hiányában szavazásra bocsátja a Tatai Rend-ház 

Nonprofit Kft. 2023. évi üzleti jelentéséről, 2023. évi pénzügyi beszámolójáról és a 

2023. évi közhasznúsági mellékletéről szóló előterjesztést: 

 

Tata Város Önkormányzat Képviselő-testületének Humán 

és Ügyrendi Bizottsága elfogadásra javasolja a képviselő-

testületnek a Tatai Rend-ház Nonprofit Kft. 2023. évi üzleti 

jelentéséről, 2023. évi pénzügyi beszámolójáról és 2023. 

évi közhasznúsági mellékletéről szóló előterjesztést, 

 

melyet a bizottság jelenlévő 8 tagja 8 igen egyhangú szavazattal elfogad, és a 

következő határozatot hozza: 

 

                               Tata Város Önkormányzat Képviselő-testülete 

   Humán és Ügyrendi Bizottsága 

   93/2024. (V.22.) határozata 

a Tatai Rend-ház Nonprofit Kft. 2023. üzleti 

jelentéséről, 2023. évi pénzügyi beszámolójáról és 2023. 

évi közhasznúsági mellékletéről 

 

Tata Város Önkormányzat Képviselő-testületének Humán 

és Ügyrendi Bizottsága elfogadásra javasolja a képviselő-

testületnek a Tatai Rend-ház Nonprofit Kft. 2023. évi üzleti 

jelentéséről, 2023. évi pénzügyi beszámolójáról és 2023. 

évi közhasznúsági mellékletéről szóló előterjesztést. 

 

   Határidő: 2024. május 29-i képviselő-testületi ülés 

   Felelős:    dr. Varga András bizottsági elnök 

 

10. napirendi pont: 

 A) Tájékoztató az önkormányzat gyermekvédelmi és gyermekjóléti 

feladatainak ellátásáról 

Előterjesztő: Michl József polgármester 

Előadó: Bálint Anita humánszolgáltatási irodavezető 

Ősz Tibor intézményi referens 

Meghívottak:  Németh-Zwickl Nikoletta, a Szociális Alapellátó Intézmény 

igazgatója 

   Fekete Éva, a Csillagsziget Bölcsőde vezetője 

   Valakovics Józsefné, a Juniorka Bölcsőde vezetője 

   Krasula János r. ezredes, a Tatai Rendőrkapitányság vezetője 

 

B) Tájékoztató a Tatai Járási Hivatal 2023. évben végzett gyámügyi és 

gyermekvédelmi hatósági tevékenységéről 

Előterjesztő: Ströcker Zoltán, a Tatai Járási Hivatal vezetője 
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dr. Varga András bizottsági elnök megkérdezi a jelenlévőket, van-e valakinek 

kérdése, hozzászólása az előterjesztéssel kapcsolatban.  

Kérdés, hozzászólás hiányában szavazásra bocsátja az önkormányzat 

gyermekvédelmi és gyermekjóléti feladatainak ellátásáról szóló tájékoztatót: 

 

Tata Város Önkormányzat Képviselő-testületének Humán 

és Ügyrendi Bizottsága elfogadásra javasolja a képviselő-

testületnek az önkormányzat gyermekvédelmi és 

gyermekjóléti feladatainak ellátásáról szóló tájékoztatót: 

 

melyet a bizottság jelenlévő 8 tagja 8 igen egyhangú szavazattal elfogad, és a 

következő határozatot hozza: 

 

                               Tata Város Önkormányzat Képviselő-testülete 

   Humán és Ügyrendi Bizottsága 

   94/2024. (V.22.) határozata 

az önkormányzat gyermekvédelmi és gyermekjóléti 

feladatainak ellátásáról 

 

Tata Város Önkormányzat Képviselő-testületének Humán 

és Ügyrendi Bizottsága elfogadásra javasolja a képviselő-

testületnek az önkormányzat gyermekvédelmi és 

gyermekjóléti feladatainak ellátásáról szóló tájékoztatót. 

 

   Határidő: 2024. május 29-i képviselő-testületi ülés 

   Felelős:    dr. Varga András bizottsági elnök 

 

 

Kérdés, hozzászólás hiányában szavazásra bocsátja a Tatai Járási Hivatal 2023. 

évben végzett gyámügyi és gyermekvédelmi hatósági tevékenységéről szóló 

tájékoztatót: 

 

Tata Város Önkormányzat Képviselő-testületének Humán 

és Ügyrendi Bizottsága elfogadásra javasolja a képviselő-

testületnek a Tatai Járási Hivatal 2023. évben végzett 

gyámügyi és gyermekvédelmi hatósági tevékenységéről 

szóló tájékoztatót, 

 

melyet a bizottság jelenlévő 8 tagja 8 igen egyhangú szavazattal elfogad, és a 

következő határozatot hozza: 

 

                               Tata Város Önkormányzat Képviselő-testülete 

   Humán és Ügyrendi Bizottsága 

   95/2024. (V.22.) határozata 

a Tatai Járási Hivatal 2023. évben végzett gyámügyi és 

gyermekvédelmi hatósági tevékenységéről 
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Tata Város Önkormányzat Képviselő-testületének Humán 

és Ügyrendi Bizottsága elfogadásra javasolja a képviselő-

testületnek a Tatai Járási Hivatal 2023. évben végzett 

gyámügyi és gyermekvédelmi hatósági tevékenységéről 

szóló tájékoztatót. 

 

   Határidő: 2024. május 29-i képviselő-testületi ülés 

   Felelős:    dr. Varga András bizottsági elnök 

 

 

11. napirendi pont: 

 Szolgáltatási szerződés aláírása a MOHU Mol Hulladékgazdálkodási Zrt-vel 

 Előterjesztő:    Michl József polgármester 

Előadó:  Mürkl Levente környezetvédelmi és városüzemeltetési 

irodavezető 

   Takács-Harmath Erna környezetvédelmi ügyintéző 

 

dr. Varga András bizottsági elnök megkérdezi a jelenlévőket, van-e valakinek 

kérdése, hozzászólása az előterjesztéssel kapcsolatban.  

 

Dr. Horváth József jegyző elmondja, hogy kettő dologról beszélnek a MOHU-val 

kapcsolatban. Ez az előterjesztés kimondottan a ruhakonténereknek a kijelöléséről, 

elhelyezéséről szól. A következő képviselő-testületi ülésre készítik elő a MOHU Zrt. 

hulladékudvarral kapcsolatos döntést, de azt még véleményezi a pénzügyi bizottság 

is. Ez az előterjesztés most csak a ruhakonténerről szól.  

 

Rigó Balázs alpolgármester elmondja, hogy a jelenlegi szándék szerint 3 helyszínen 

jelölte meg ez az előterjesztés is ezeknek a ruhagyűjtő konténereknek az elhelyezését. 

Időközben érkezett még egy igény arra vonatkozóan, hogy lehetőség szerint az 

Újhegyben is legyen ilyen. Mindenféleképpen arra fognak törekedni, hogy a MOHU 

Zrt-vel együttműködésben arra a városrészre is kerülhessen egy további olyan 

ruhagyűjtő konténer és akkor már 5 lesz összesen Tatán és teljes mértékben ezzel le 

lesz fedve a város területe is. Ez biztos, hogy nagyban elő tudja segíteni, hogy ezek a 

ruhák, akár újrahasznosításra kerülhessenek és ne valahol illegális hulladék 

lerakóhelyen végezzék, vagy akár égetéssel semmisítsék meg őket, amely szintén 

komoly szennyeződéstől szabadíthatja meg a várost. Törekedni fognak, hogy 

Újhegyben is létesülhessen egy ilyen lerakóhely. 

 

dr. Varga András bizottsági elnök további kérdés, hozzászólás hiányában 

szavazásra bocsátja a szolgáltatási szerződés aláírása a MOHU MOL 

Hulladékgazdálkodási Zrt-vel kapcsolatos előterjesztést: 

 

Tata Város Önkormányzat Képviselő-testületének Humán 

és Ügyrendi Bizottsága elfogadásra javasolja a képviselő-

testületnek a szolgáltatási szerződés aláírás a MOHU Mol 

Hulladékgazdálkodási Zrt-vel kapcsolatos előterjesztést, 
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melyet a bizottság jelenlévő 8 tagja 8 igen egyhangú szavazattal elfogad, és a 

következő határozatot hozza: 

 

                               Tata Város Önkormányzat Képviselő-testülete 

   Humán és Ügyrendi Bizottsága 

   96/2024. (V.22.) határozata 

szolgáltatási szerződés aláírása a MOHU Mol 

Hulladékgazdálkodási Zrt-vel 

 

Tata Város Önkormányzat Képviselő-testületének Humán 

és Ügyrendi Bizottsága elfogadásra javasolja a képviselő-

testületnek a szolgáltatási szerződés aláírás a MOHU Mol 

Hulladékgazdálkodási Zrt-vel kapcsolatos előterjesztést. 

 

   Határidő: 2024. május 29-i képviselő-testületi ülés 

   Felelős:    dr. Varga András bizottsági elnök 

 

 

12. napirendi pont: 

Tájékoztató a 2024-2025-ös nevelési évre vonatkozó óvodai jelentkezésekről, 

valamint a maximális csoportlétszám túllépésének engedélyezése 

 Előterjesztő:  Michl József polgármester 

Előadó:   Bálint Anita humánszolgáltatási irodavezető 

 Németh Mariann intézményi referens 

Meghívottak:  Görözdiné Vojnits Klára – Tatai Kincseskert Óvoda igazgatója 

  Petőné Sáradi Zsuzsanna – Tatai Kertvárosi Óvoda igazgatója 

  Szijjné Mokánszki Natália – Tatai Bartók Béla Óvoda igazgatója 

  Szi-Benedek Sándorné – Tatai Geszti Óvoda igazgatója 

 

dr. Varga András bizottsági elnök megkérdezi a jelenlévőket, van-e valakinek 

kérdése, hozzászólása az előterjesztéssel kapcsolatban.  

 

Michl József polgármester megköszöni az óvodavezetőknek a gondos, odafigyelő 

megoldásait a csoportlétszámok kialakításával kapcsolatban. Megtörténtek az óvodai 

jelentkeztetések és, az eddigiekhez hasonlóan elmondható, hogy az óvodavezetők 

között az együttműködés nagyon jól működik. Minden tatai kisgyereknek, aki tatai 

óvodába jelentkezik van helye, mindegyiket el tudják helyezni a tatai óvodákban. 

Megköszöni, hogy arra is nagyon oda figyelnek, hogy az SNI-s vagy egyéb 

gondokkal küzdő gyerekeket is úgy vegyék fel, hogy azoknak a nevelése az 

óvodákba is biztosított lehessen. Bízik benne, hogy az ősztől induló Szivárvány 

Óvodában működő óvoda – EGYMI-nek az óvodája – jól fog tudni majd 

bekapcsolódni és az ő munkájukkal kiegészítve pedig még inkább egy biztonságot 

tudnak adni a tatai szülőknek, akinek olyan plusz gondja van, hogy a gyermekére 

extra figyelem szükséges. Bízik benne, hogy a következő években a tatai születésű 

gyermekek – még ha Tatabányán születnek meg a kórházban, de akkor is tatai 

lakhellyel rendelkeznek - száma is újra emelkedni kezd. Jelen pillanatban az a 
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helyzet, hogy nem emelkedik a tatai gyerekek száma, így kényelmesen elférnek az 

óvodában és biztosítani tudják a gyerekek helyét és felkészültek arra is, hogy 

amennyiben el tud indulni a Kertvárosi Óvoda építése, akkor az ott lévő gyerekek 

elhelyezése is maximálisan biztosított lesz. 

 

Dr. Horváth József jegyző elmondja, hogy pontatlanul készültek a határozati 

javaslatok. Minden esetben a bizottság dönt, mind a 4 döntést a bizottság hozza meg, 

az előterjesztésben az 1-es és a 4-es javaslat címében képviselő-testület szerepel, de 

az csak egy elírás, mind a 4 esetben a bizottság döntése szükséges.  

 

dr. Varga András bizottsági elnök kérdés, hozzászólás hiányában szavazásra 

bocsátja Tatai Kertvárosi Óvoda óvodai csoportjának maximális csoportlétszám 

túllépésének engedélyezéséről szóló határozati javaslatot: 

 

Tata Város Önkormányzat Képviselő-testületének Humán 

és Ügyrendi Bizottsága a 2024/2025-ös nevelési évre 

engedélyezi a Tatai Kertvárosi Óvoda „Méhecske” 

csoportjában a maximális csoportlétszám legfeljebb 20 %-

kal történő túllépését, 

 

melyet a bizottság jelenlévő 8 tagja 8 igen egyhangú szavazattal elfogad, és a 

következő határozatot hozza: 

 

                               Tata Város Önkormányzat Képviselő-testülete 

   Humán és Ügyrendi Bizottsága 

   97/2024. (V.22.) határozata 

a Tatai Kertvárosi Óvoda óvodai csoportjának 

maximális csoportlétszám túllépésének engedélyezéséről 

 

Tata Város Önkormányzat Képviselő-testületének Humán 

és Ügyrendi Bizottsága a 2024/2025-ös nevelési évre 

engedélyezi a Tatai Kertvárosi Óvoda „Méhecske” 

csoportjában a maximális csoportlétszám legfeljebb 20 %-

kal történő túllépését. 

 

   Határidő: értesítésre: 2024. május 31. 

   Felelős:    Michl József polgármester  

Kérdés, hozzászólás hiányában szavazásra bocsátja Tatai Kincseskert Óvoda óvodai 

csoportjának maximális csoportlétszám túllépésének engedélyezéséről szóló 

határozati javaslatot: 

 

Tata Város Önkormányzat Képviselő-testületének Humán 

és Ügyrendi Bizottsága a 2024/2025-ös nevelési évre 

engedélyezi a Tatai Kincseskert Óvoda „Napraforgó”, 

„Katica”, „Süni” a maximális csoportlétszám legfeljebb 20 

%-kal történő túllépését, 
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melyet a bizottság jelenlévő 8 tagja 8 igen egyhangú szavazattal elfogad, és a 

következő határozatot hozza: 

 

                               Tata Város Önkormányzat Képviselő-testülete 

   Humán és Ügyrendi Bizottsága 

   98/2024. (V.22.) határozata 

a Tatai Kincseskert Óvoda óvodai csoportjának 

maximális csoportlétszám túllépésének engedélyezéséről 

 

Tata Város Önkormányzat Képviselő-testületének Humán 

és Ügyrendi Bizottsága a 2024/2025-ös nevelési évre 

engedélyezi a Tatai Kincseskert Óvoda „Napraforgó”, 

„Katica”, „Süni” a maximális csoportlétszám legfeljebb 20 

%-kal történő túllépését. 

 

   Határidő: értesítésre: 2024. május 31. 

   Felelős:    Michl József polgármester 

 

 

Kérdés, hozzászólás hiányában szavazásra bocsátja Tatai Geszti Óvoda óvodai 

csoportjának maximális csoportlétszám túllépésének engedélyezéséről szóló 

határozati javaslatot: 

 

Tata Város Önkormányzat Képviselő-testületének Humán 

és Ügyrendi Bizottsága a 2024/2025-ös nevelési évre 

engedélyezi a Tatai Geszti Óvoda „Katica”, „Micimackó” 

és a „Csipet Csapat” csoportjában a maximális 

csoportlétszám legfeljebb 20 %-kal történő túllépését, 

 

melyet a bizottság jelenlévő 8 tagja 8 igen egyhangú szavazattal elfogad, és a 

következő határozatot hozza: 

 

                               Tata Város Önkormányzat Képviselő-testülete 

   Humán és Ügyrendi Bizottsága 

   99/2024. (V.22.) határozata 

a Tatai Geszti Óvoda óvodai csoportjának maximális 

csoportlétszám túllépésének engedélyezéséről 

 

Tata Város Önkormányzat Képviselő-testületének Humán 

és Ügyrendi Bizottsága a 2024/2025-ös nevelési évre 

engedélyezi a Tatai Geszti Óvoda „Katica”, „Micimackó” 

és a „Csipet Csapat” csoportjában a maximális 

csoportlétszám legfeljebb 20 %-kal történő túllépését. 

 

   Határidő: értesítésre: 2024. május 31. 

   Felelős:    Michl József polgármester 
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Kérdés, hozzászólás hiányában szavazásra bocsátja Tatai Bartók Béla Óvoda óvodai 

csoportjának maximális csoportlétszám túllépésének engedélyezéséről szóló 

határozati javaslatot: 

 

Tata Város Önkormányzat Képviselő-testületének Humán 

és Ügyrendi Bizottsága a 2024/2025-ös nevelési évre 

engedélyezi a Tatai Bartók Béla Óvoda „Bóbita”, 

„Gézengúz”, „Méhecske”, „Katica” és „Napocska” 

csoportjában a maximális csoportlétszám legfeljebb 20 %-

kal történő túllépését, 

 

melyet a bizottság jelenlévő 8 tagja 8 igen egyhangú szavazattal elfogad, és a 

következő határozatot hozza: 

 

                               Tata Város Önkormányzat Képviselő-testülete 

   Humán és Ügyrendi Bizottsága 

   100/2024. (V.22.) határozata 

a Tatai Bartók Béla Óvoda óvodai csoportjának 

maximális csoportlétszám túllépésének engedélyezéséről 

 

Tata Város Önkormányzat Képviselő-testületének Humán 

és Ügyrendi Bizottsága a 2024/2025-ös nevelési évre 

engedélyezi a Tatai Bartók Béla Óvoda „Bóbita”, 

„Gézengúz”, „Méhecske”, „Katica” és „Napocska” 

csoportjában a maximális csoportlétszám legfeljebb 20 %-

kal történő túllépését. 

 

   Határidő: értesítésre: 2024. május 31. 

   Felelős:    Michl József polgármester 

 

 

13. napirendi pont: 

Tata (Agostyán) 10111. hrsz-ú, névtelen közút elnevezésének 

kezdeményezése 

 Előterjesztő:    Michl József polgármester 

Előadó: dr. Bakos Zsolt városépítészeti és vagyongazdálkodási 

irodavezető 

 

dr. Varga András bizottsági elnök megkérdezi a jelenlévőket, van-e valakinek 

kérdése, hozzászólása az előterjesztéssel kapcsolatban.  

Kérdés, hozzászólás hiányában szavazásra bocsátja a Tata (Agostyán) 10111. hrsz-ú, 

névtelen közút elnevezésének kezdeményezéséről szóló előterjesztést: 

 

Tata Város Önkormányzat Képviselő-testületének Humán 

és Ügyrendi Bizottsága elfogadásra javasolja a képviselő-

testületnek a Tata (Agostyán) 10111. hrsz-ú, névtelen közút 

elnevezésének kezdeményezéséről szóló előterjesztést, 
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melyet a bizottság jelenlévő 8 tagja 8 igen egyhangú szavazattal elfogad, és a 

következő határozatot hozza: 

 

                               Tata Város Önkormányzat Képviselő-testülete 

   Humán és Ügyrendi Bizottsága 

   101/2024. (V.22.) határozata 

Tata (Agostyán) 10111. hrsz-ú, névtelen közút 

elnevezésének kezdeményezéséről 

 

Tata Város Önkormányzat Képviselő-testületének Humán 

és Ügyrendi Bizottsága elfogadásra javasolja a képviselő-

testületnek a Tata (Agostyán) 10111. hrsz-ú, névtelen közút 

elnevezésének kezdeményezéséről szóló előterjesztést. 

 

   Határidő: 2024. május 29-i képviselő-testületi ülés 

   Felelős:    dr. Varga András bizottsági elnök 

 

 

 

További kérdés, bejelentés nem hangzik el, így a bizottság a mai ülését bezárja. 

 

 

 

K. m. f. 

 

 

 

    dr. Varga András                   Lengyel Zsolt 

    bizottsági elnök         bizottsági tag 

               

 


